
                                                                              Aleksandrów Kuj.16.12.2009r.

Protokół nr 17/09 z posiedzenia Zgromadzenia ZGZK w dniu 16.12.2009r.

Ad.1

Pan  Wojciech  Zieliński  –  Przewodniczący  Zgromadzenia  przywitał  zebranych. 

Na  podstawie  listy  obecności  (  załącznik  nr  1  )  stwierdził,  że  Zgromadzenie  zdolne  jest 

do podejmowania uchwał.

Ad.2

Pan Przewodniczący przypomniał,  iż porządek obrad na Zgromadzenie (  załącznik nr 2 ) 

był rozesłany z materiałami.

Pyta się zebranych : Czy ktoś ma uwagi do proponowanego porządku obrad?

Porządek obrad  został przyjęty jednogłośnie.

Na sali obecnych było 12 przedstawicieli do Zgromadzenia.

Ad.3

Pan Przewodniczący zaproponował aby na protokolanta powołać Panią Iwonę Żbikowską.

 za głosowało 13 przedstawicieli

 protokolant został powołany jednogłośnie.

Ad.4

Pan  Przewodniczący  informuje  ,  że  protokół  jest  dostępny  do  wglądu  w  Biurze  ZGZK, 

zapytał  zebranych  o uwagi  do protokołu.  Wobec ich braku Przewodniczący przystąpił  do 

głosowania nad przyjęciem protokołu:

 za głosowało 13 przedstawicieli

 protokół został przyjęty jednogłośnie.

1



Ad.5

Przewodniczący Zarządu Pan Andrzej Cieśla przedstawia informacje o działalności Zarządu 

pomiędzy posiedzeniami Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Kujawskiej(załącznik nr 3).

Przewodniczący Zgromadzenia  poprosił o zadawanie pytań Przewodniczącemu Zarządu.

Wobec  braku  pytań  przeprowadził  głosowanie  nad  przyjęciem  informacji  z  działalności 

Zarządu pomiędzy posiedzeniami Zgromadzenia.    

Ad. 6

Pan  Przewodniczący  Zgromadzenia  ZGZK-  Wojciech  Zieliński  przechodzi  do  kolejnego 

punktu porządku obrad w sprawie przedstawienia zmian w budżecie roku 2009. Prosi Panią 

Skarbnik o zreferowanie.

Pani Alina Kulik – Skarbnik ZGZK –  Szanowni Państwo w materiałach, które do Państwa 

dotarły dostaliście projekt uchwały nr 45, która przedstawia proponowaną zmianę w budżecie 

2009r. i jest tam podana jedna zmiana, natomiast w trakcie wykonywania budżetu zaistniała 

konieczność  aby wprowadzić  jeszcze  dwie zmiany i  dlatego w chwili  obecnej  dostaliście 

projekt uchwały z dopiskiem autopoprawka, gdzie podane są dwie kolejne zmiany, o które 

proszę abyście Państwo uwzględnili. Dotyczy to wprowadzenia planu po stronie dochodów na 

odsetki uzyskane od lokat w wysokości  7.144,-  zł.  Jak również druga sytuacja  po stronie 

dochodów nanieść  plan  w kwocie  2  498,-  zł  –  środki  z  różnych  rozliczeń  (  wpłata  gm. 

Aleksandrów za  aktualizacje  Programu Gospodarki  Odpadami,  jak  również  refundacja  za 

wynajem  samochodu  przez  2  gminy.  To  są  te  zmiany,  które  Państwo  pierwotnie  nie 

otrzymaliście. W pierwotnej wersji uchwały dochody były pomniejszone o 50.000,- z tytułu 

czynszu dzierżawnego. Natomiast po stronie wydatków z uwagi na to, żeby nie zwoływać 

posiedzenia  Zarządu  jest  to  przesunięcie  w  ramach  jednego  działu  między  paragrafami. 

A wykorzystując  sytuacje,  że  Państwo dzisiaj  się  zebraliście  można   dokonać  przesunięć 

między  paragrafami  w  dziale  750.  Dotyczy  to  przesunięcia  z  §  3030  –  gdzie  powstały 

oszczędności  na  dietach  delegatów   do   §   4110  składki  na  ubezpieczenie   społeczne 

pracowników. Termin zapłaty tych składek jest do 5 stycznia 2010r. ale  aby nie obciążać 

budżetu przyszłorocznego można wpłacić jeszcze w tym roku. Proszę o przesunięcie kwoty 

3.500,- zł  z § 3030 do § 4110.  Wnoszę, aby Zarząd zaakceptował te zmiany. 

Pan  Dariusz  Jaworski  –  aby,  pomóc  obecnemu  budżetowi  i  przyszłemu  proponuje 

zaakceptować te zmiany. 
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Pan Ryszard Borowski – Wójt Gminy Koneck – czy to jest autopoprawka Zarządu?

 

Pani Alina Kulik – to nie jest autopoprawka Zarządu, to  jest po to, aby odróżnić pierwotny 

projekt i jest dopisana autopoprawka. 

Pan  Ryszard  Borowski  –  ten  dopisek  wprowadził  mnie  w  błąd.  Autopoprawkę  zawsze 

dopisuje autor. 

Alina  Kulik  -  Może  faktycznie  niefortunnie  napisałam autopoprawka,  powinnam napisać 

proponowana zmiana.

Pan Andrzej Olszewski –w kwestii formalnej  te zmiany powinien zgłosić Przewodniczący 

Zarządu ZGZK. 

Pan Andrzej Cieśla – Przewodniczący Zarządu ZGZK – proszę przyjąć te autopoprawke w 

moim imieniu przekazaną Państwu ustami Pani Skarbnik. 

Pan Przewodniczący pyta zebranych, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania,  wobec ich braku 

kończy dyskusje na ten temat. 

Ad. 7 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały nr XII/45/09 i otworzył głosowanie.

Na sali obecnych było 15 przedstawicieli. 

12 głosów za przyjęciem uchwały

3 głosy wstrzymujące

0 głosów przeciw podjęciu uchwały

Uchwała została przyjęta przez Zgromadzenie Przedstawicieli

Ad. 8

Przedstawienie Projektu budżetu na rok 2010 oraz opinii w sprawie przedłożonego projektu:

a) przedstawienie projektu budżetu ZGZK na rok 2010.
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Pani  Alina  Kulik  –  Skarbnik  ZGZK  –  przedstawia  projekt  budżetu  z  autopoprawką 

Zarządu z dnia 02.12.2009r. 

      Dochody:

- Dział 600 Rozdział 60016 wpłaty gmin na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ścieżek 

rowerowych na terenie gmin należących do ZGZK” – trzy gminy wyraziły wolę aby 

zamieścić w budżecie  Związku na 2010 rok kwoty po 100.000,- zł ( Gmina Miejska 

Aleksandrów  Kujawski,  Gmina  Wiejska  Aleksandrów  Kujawski,  Gmina  Miejska 

Ciechocinek).

- Dział 750  Rozdział 70595 – Wpłaty gmin na składki członkowskie – przyjęto stawkę 

2,50  zł  od  mieszkańca.  Kwota  składek  minimalnie  wzrosła  względem  roku  2009 

ponieważ zmienił się stan mieszkańców w poszczególnych gminach.

- Dział  900  Rozdział  90002  –  czynsz  z  wydierżawionego  Składowiska  Odpadów 

Komunalnych w Służewie – przyjęto czynsz o 50.000,- zł mniejszy niż w roku 2009, 

kwotę  czynszu  na  2010r.  ustalono   w  wysokości  240.000,-  zł.  Uwzględniono  tu 

również  kwotę  36,-  zł  od  dzierżawy gruntu  pod przepompownie,  którą  płaci  nam 

Gmina Aleksandrów Kuj. 

Łącznie dochody na rok 2010 wyniosą  678.453,- zł

Wydatki:

- Dział  600 Rozdział  60016 wydatki  na zadanie  inwestycyjne  pn.  „Budowa ścieżek 

rowerowych na terenie gmin należących do ZGZK” przewidziano kwotę 300.000,-zł 

pochodzącą  od  gmin  3  gmin  uczestniczących  w  zadaniu   oraz  jest  możliwość 

przeniesienie kwoty 136.000,- zł na rok 2010 na dokumentacje projektową, ponieważ 

z informacji od Pana Projektanta wynika, że nie zdąży się wyrobić z projektem w tym 

roku. 

- Dział 750 Rozdział 75095 Administracja Publiczna: 

     Różne wydatki na rzecz osób fizycznych – wydatki związane z dietami:

Diety dla Przedstawicieli ZGZK pozostają na poziomie roku 2009, zaistniała również 

konieczność zmniejszenia ilość odbywanych posiedzeń Komisji do 4 na rok .

Dla orientacji  w roku 2009 było 6 Posiedzeń Zgromadzenia ,  6 posiedzeń Komisji 

Budżetowej i Rewizyjnej. 
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Wynagrodzenia osobowe – autopoprawką zmieniono projekt budżetu z 90 .000,- zł na 

78.828,- zł   również dokonano zmian na Zakładowy Fundusz Nagród. Przy tym planie 

nie jest zabezpieczony okres wypowiedzenia dla pracowników warunku płacy i pracy- 

Kodeks Pracy gwarantuje 3 miesięczny okres wypowiedzenia. 

Paragraf 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne – plan wynosi 10.600,- zł. 

Składki  na  ubezpieczenie  społeczne  autopoprawką  zmieniono  wysokość  na  kwotę 

10.985,- zł. Jest to kwota, która nie wystarcza na opłacenie składki ZUS względem 

poziomu wynagrodzenia ustalonego autopoprawką. Nie liczono składek od „13” i od 

Zakładowego Funduszu Nagród.  

Składki  na Fundusz Pracy i  GFŚP -   jest  sytuacja  podobna,  autopoprawką Zarząd 

ustalił kwotę  1965,- zł winno być 2.280,- zł 

Następny plan to 12.000,- zł tylko na obsługę prawną. W poprzednich latach było to 

22.000,- ponieważ uwzględniano wynagrodzenie dla informatyka i sprzątaczki. 

Paragraf 4210 – zakup materiału i wyposażenia – przeznaczono kwotę 500,- zł w tym 

300,- zł na artykułu spożywcze i środki czystości oraz 200,- zł na urządzenia biurowe. 

Planu na usługi remontowe w 2010 roku nie ma. 

Paragraf 4280 – zakup usług zdrowotnych autopoprawka określa kwotę 100,- zł. Tak 

akurat się składa, że badania leksarskie były przeprowadzane w Spółce, gdzie lekarz 

bierze 60,- zł a w niektórych wypadkach 70,- zł. Przy 3 osobach w biurze ta kwota nie 

jest wystarczająca. 

W paragrafie zakup usług pozostałych autopoprawką mamy kwotę 5.800,- zł  w tym 

usługi pocztowe 500,- zł, czynsz za lokal w Służewie w Spółce 4.000,- zł, prowizja 

bankowa 500,-  zł  i  abonament  BIP 500,-zł.  Plan ten nie zawiera czynszu za lokal 

obecnie zajmujący przez Związek, a mamy podpisaną umowę z Właścicielem do 15 

kwietnia  2010r.,  a  okres  wypowiedzenia  tej  umowy  wynosi  3  miesiące.  Również 

rozwiązując umowę musimy zostawić lokal w takim stanie, jaki zastaliśmy. 

Na  usługi  internetowe  to  kwotę  800,-  zł.  jest  to  kwota  wystarczająca.  Nie 

przewidziano planu na telefonie komórkową. 

W paragrafie usługi telefonii   stacjonarnej autopoprawka ustalono kwotę 1200,- zł. 

Sam abonament na telefon, który mamy wynosi 139,08,- zł  , umowa jest zawarta na 

czas nieokreślony i okres wypowiedzenia to 1 miesiąc. 

Delegacje służbowe autopoprawką ustalono plan w wysokości 300,- zł

Różne opłaty i składki plan ustalono na 300,- zł

 Kwota 2550,- zł. na ZFŚS. 
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Szkolenia pracowników – ustalono kwotę 312,- zł  ,  jest  to kwota niewystarczająca 

ponieważ szkolenia tematyczne  kosztują ok. 400,- zł.

Zakup materiałów papierniczych do biura to 500,- zł , w zeszłym roku była to kwota 

600,- zł przy współfinansowaniu kwoty przez Spółkę. 

W paragrafie  4750 – zakup licencji  ustalono plan w wysokości  600,-  zł  ,  obecnie 

zakupujemy licencje na program antywirusowy, to kwota 120,- zł w skali roku oraz 

licencja na program księgowy GROSZEK w kwocie 2196,- zł w związku z tym kwota 

600,- zł nie będzie wystarczająca. 

Łącznie  w  autopoprawce  w  piśmie  podano  kwotę  138  417,-  zł  .  Natomiast  w 

podsumowaniu tej autopoprawki z planami do których nie zgłaszano zmian  łącznie 

wydatki zamykają się w kwocie 141 710,- zł. przy uwzględnieniu wszystkich decyzji, 

które zawarte były w autopoprawce. 

- Dział  758 Rozdział  75814 – Różne rozliczenia  – uwzględnia   Rezerwę  ogólną  w 

kwocie 1.000,- zł oraz 33.000,- zł podatku VAT od towarów i usług przekazywanemu 

Urzędowi Skarbowemu  za wydzierżawione Składowisko. 

- Dział  900  Rozdział  90002  –  Wydatki  inwestycyjne  na  zadanie  pn.  „Rozwój 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych wraz ze zwiększeniem odzysku surowców 

wtórnych...”  przewidziano  kwotę  900.000,-  zł  na  budowę hali  sortowni  surowców 

wtórnych. Łącznie 923 000,- z kosztorysami, nadzorem inwestorskim i odsetkami z 

WFOŚiGW.

      Planuje się zaciągnąć pożyczkę w kwocie 491 400,- zł, wkład własny – 431600,- zł

      koszty niekwalifikowane – podatek vat prawie 200 000,- zł 

Wydatki  zamkną  się  nam  kwotą  1  395  417,-  zł,   po  autopoprawce  1  398  710,-  zł 

Planowany deficyt to  716 964,- po autopoprawce 720 257,- zł

W następnych załącznikach są przedstawione przychody na które składa się pożyczka , 

kredyt i wolne środki -  791 857,- zł  oraz rozchody – spłaty pożyczek - 71 600,- zł. 

Załącznik  5  i  6  przedstawia  prognozę  kwoty  długu  i  spłatę  pożyczek  –  zadłużenie 

wyniesie 46,60% przy dopuszczalnych 60%. 

Kolejne załączniki przedstawiają dwie inwestycje realizowane przez ZGZK ora mienie 

komunalne. 

b) Pan  Przewodniczący  Zgromadzenia   odczytuje  opinie  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w sprawie budżetu ZGZK na 2010 roku.
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c) Przewodniczący Komisji Budżetowej odczytuje  opinię  na temat projektu budżetu na 

2010 roki i proponuje nie przyjąć w/w projektu.

d)  Wobec  braku  członków  Komisji  Rewizyjnej  Przewodniczący  Zgromadzenia 

odczytuje  opinię  Komisji  Rewizyjnej  na  temat  projektu  budżetu.  Opinia  ta  jest 

negatywna.

e) Dyskusja:

Pan Ryszard Borowski – w jakim składzie komisja Budżetowa  pracowała, proszę imienni 

i czy komisja rewizyjna odnosiła się tez do autopoprawki. 

Pan Przewodniczący Zgromadzenia- do autopoprawki Komisja Rewizyjna się nie odnosiła 

– skład – Adam Wroniecki, Stanisław Augustyniak, Marian Bąk a Komisja Budżetowa w 

składzie Dariusz  Jaworski, Józef Duszynski, Kazimierz Rrzepczynski. 

Pan Marek Ziemiński – uważam, że Pani komentarz do budżetu nie był tu odpowiedni,  

komisja Budżetowa stwierdziła błędy rachunkowe w dziale 750 to mam pytanie do Pani 

skarbnik w dziale 900 również Pani popełniła błąd liczy pani od kwoty 900 000 podatek 

vat 22%, proszę sobie jeszcze raz przeliczyć kwotę netto i brutto. Żle jest wyliczony vat i 

kwota netto !  Nie będę wdawał się w szczegóły,  ponieważ Pani jest od tego, żeby to 

dobrze policzyć. Odnosząc się do autopoprawek, chciałbym podkreślić Delegatom że było 

to  stanowisko  całego  Zarząd.  Prosiliśmy  Przewodniczącego  aby  porozmawiał  z 

pracownikami   o  zmianach,  czy  była  taka  rozmowa?  Pani  podkreśla,  że  Zarząd  nie 

zabezpieczył  3  miesięcznych  okresów  wypowiedzenia,  jest  jeszcze  cos  takiego  jak 

porozumienie stron. Czy to było brane pod uwagę i czy tego nie można załatwić  w taki 

sposób, normalnie. Czy była prowadzona rozmowa z Prezesem Spółki, żeby nam pomóc ? 

Podkreślam, że Zarząd ZGZK od kiedy istnieje to zawsze pomaga Spółce.  Jak Pan Prezes 

nie widzi możliwości przejęcia samochodu z kierowcą i przyjęcia biura to dla mnie jest to 

dziwny temat. Współpracujemy, czy każdy na własna rękę.  Pomijam te błędne drobne 

wyliczenia, ale Pani mówi wszystko z górnej półki, że lekarz 70-80 zł. to jest naciąganie. 

Jeśli  chodzi o lokal,  to jeżeli  ziściłoby się nasze założenie to jak wiemy lokal ten nie 

stałby  jednego  dnia  wolnego,  a  Pani  podkreśla  3  miesięczne  wypowiedzenie.  Można 

oczywiście  zmniejszyć  również  abonament  na  telefon  stacjonarny tylko  trzeba  dobrej 

woli, której tu nie widać. W materiałach które Pani Skarbnik wcześniej  opracowała pod 

pozycją licencję nie ma programu Groszek chwili.                                                          
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Zarząd dokonując takich cięć miał na celu zmniejszenie zaangażowania gmin o 100.000,- 

zł w inwestycje , które nas czekają. Chcieliśmy zmniejszyć wydatki w dziale 750 również 

o ok. 100.000,- .  Takimi ruchami chcieliśmy ograniczyć wydatki o 200.000,- zł 

A deficyt zawsze może być sztucznie zwiększony, przecież my się na tym znamy. 

O czym my tu mówimy tu jest brak dobrej woli. Żałuje, że tak się dzieje, że po jednej  

stronie  postawiono  Zarząd,   a  po  drugiej  Przedstawicieli  do  Zgromadzenia  z  Panią 

Skarbnik na czele. 

Pan Przewodniczący Zarządu Andrzej Cieśla – Szanowni Państwo otrzymaliście 2 wersje 

projektu  budżetu.  Do  pierwszego  projektu  kilku  kolegów  zgłosiło  uwagi  w  formie 

pisemnej. Pojawiły się wnioski aby dokonać istotnych cięci i zmiany organizacji pracy i 

funkcjonowaniu Związku. W pełni podziellam zdanie Pana Ziemińskiego, że lokal który 

obecnie dzierżawimy nie stałby jednego dnia wolnego, powiem więcej, że nawet wiem 

kto do tego lokalu wejdzie. Mnie to niepokoi, ponieważ tu może nie chodzić o wielkość 

wydatków budżetowych tylko o jakąś inną politykę. 

Wystosowaliśmy pisma do Prezesa Spółki....

 

Pan Ryszard Borowski – jestem za tym, aby dziś głosować nad projektem budżetu.

Pan Przewodniczący Zarządu zgłasza wniosek o zamknięcie dyskusji 

10 głosów za  zakończeniem 

4 głosy przeciw

0 głosów wstrzymujących

Większością głosów Przewodniczący Zgromadzenia kończy dyskusje na temat projektu 

budżetu.

Pan Ryszard Borowski Wójt Gminy Koneck proponuje przeniesienie siedziby Związku Gmin 

Ziemi Kujawskiej do Konecka. 

Pan Przewodniczący Zgromadzenia – Wojciech Zielinski zarządził 5 minutową przerwę.

Po przerwie.
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Pan Andrzej Cieśla – Przewodniczący Zarządu ZGZK informuje zebranych, iż w trakcie 

przerwy odbyło się spotkanie robocze z członkami Zarządu na którym ustalono, że Zarząd 

zbierze się jeszcze raz  aby skonstruować projekt budżet na 2010r. i przedstawi go 

Zgromadzeniu.

Pan Marek Ziemiński – Wójt Gminy Zakrzewo – składam zgodnie z § 13 odwołanie z 

członka Zarządu ZGZK i nie będę brał udziału w posiedzeniach Zarządu ( Pan M.Ziemiński 

składa na ręce Pana Przewodniczącego w formie pisemnej rezygnacje).

Pan Ryszard Borowaki – Wójt Gminy Koneck  - oficjalnie składam rezygnacje z członka 

Zarządu.( w formie ustnej).

Pan Andrzej Olszewski – Wójt Gminy Aleksandrów Kujawski – składa na  ręce Pana 

Przewodniczącego Zgromadzenia rezygnacje – forma pisemna).

Pan Janusz Zaremba – Wójt Gminy Bądkowo – gdybym był członkiem zarządu ZGZK, 

również dzisiaj złożyłbym rezygnacje.

Pan Józef Duszyński – Przedstawiciel Gminy Aleksandrów Kujawski – Kończymy dyskusje 

na temat budżetu , im dłużej tym dalej w las.

Pan Piotr Marciniak – Wójt Gminy Waganiec – poziom naszej dyskusji jest żenujący. 

W dyskusji nad budżetem są same wątki personalne. Dziś nie padło podstawowe pytanie na 

temat zadań i kierunku działań Związku. Jeśli to, tak dalej ma wyglądać to może wszyscy 

darujmy sobie ze Związkiem.

W związku z zakończeniem dyskusji, której dalsze prowadzenie było bezcelowa 

Przewodniczący przeszedł do punktu 11 – interpelacje i zapytania Przedstawicieli do 

Zgromadzenia ZGZK.

Pan Andrzej Nawrocki – Burmistrz Miasta Nieszawa – co jest z dokumentacja projektową 

ścieżek rowerowych , kiedy ją otrzymamy i jak mamy planować ten wydatek. 
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Ad. 12

Pani Alina Kulik – Skarbnik ZGZK – ponieważ projekt nie został jeszcze zrobiony ten 

wydatek należy przenieść na 2010r.

Ad. 13

Sprawy różne

Brak

Ad. 14

Zakończenie posiedzenia Zgromadzenia ZGZK.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Iwona Żbikowska
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